
PROTOKÓŁ Nr  32 B/2021

z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji odbytego w dniu 22 czerwca 2021 r. w sali posiedzeń

Urzędu Gminy Grunwald.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 800 - zakoń� czono godz. 845 . 

Przewodniczyła: Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Pani Halina Gutowska.

Obecni członkowie komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Grunwald (lista obecnoś�ci zał. nr 1)

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

1. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej= Pan Józef Nowakowski
2. Inspektor= Pan Rydiger Kupisz

Ad pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocno  ś  ci obrad. Przyj  ę  cie porz  ą  dku obrad.   

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji –Pani Halina Gutowska- dokonała otwarcia posiedzenia 
komisji, stwierdziła prawomocnoś�ć� obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.

Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła porządek obrad wg. następującego
wyszczególnienia.

1.Otwarcie – stwierdzenie prawomocnoś�ci obrad.

 2.Przyjęcie porządku obrad. 

3.Rozpoznanie skargi na działanie Wójta Gminy Grunwald w sprawie braku utrzymania wymaganej droż	noś�ci dróg 
gminnych w czasie zimy i opadów ś�niegu w miejscowoś�ci Mielno złoż	onej przez Pań� stwa M.S. i R.S. 

4. Rozpoznanie petycji Stowarzyszenia Polska 2050 w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu gminy.

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie obrad. 

Ad.pkt.3.Rozpoznanie skargi na dzia  ł  anie Wójta Gminy Grunwald w sprawie braku utrzymania wymaganej  
dro  ż  no  ś  ci dróg gminnych w czasie zimy i opadów   ś  niegu w miejscowo  ś  ci Mielno z  ł  o  ż  onej przez Pa  ń  stwa   
M.S. i R.S. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji –Pani Halina Gutowska- przedstawiła ćżłońkom Komiśji 

piśmo, kto� re żośtało wyśłańe śołtyśom w śprawie odś�ńież	ańia w pośżćżego� lńyćh śołećtwaćh, a takż	e 
odpowiedżi ńa piśmo od śołtyśo� w (żałąćżńik ńr 2, 3).

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła ,ż	e ża odś�ńież	ańie były odpowiedżialńe pośżćżego� lńe 

firmy. Cży piaśkarka była w okreśie żimowym ćały ćżaś śprawńa? Cży była wyłąćżońa prżeż jakiś�  okreś ?
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Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, ż	e piaśkarka była ćały 

ćżaś śprawńa i jeśt śprawńa. Cały ćżaś byliś�my pod telefońem i w pierwśżej kolejńoś�ći ruśżaliś�my ńa Mielńo bo 
wiedżiałem jaka jeśt tam śytuaćja. Jak ńie mogliś�my tak to jećhaliś�my ż piaśkiem, kto� ry trżeba było kuć� aby 
było pośypywańe. Pańi prośiła, ż	eby śypać� piaśek ńa kupki ż	eby też	  mogli śobie śami  pośypać�.

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska-odpowiedziała, to żńaćży ż	e ńa każ	de żgłośżeńie był wyjażd i było 

pośypańe i było to żrobiońe. Piaśek żośtał też	  w rażie ćżego wyśypańy, ż	eby moż	ńa było ż ńiego śkorżyśtać� 
jeż	eli była taka potrżeba.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, ż	e ńa bażie ńie mamy 

takiego żadaśżeńia ż	eby teń piaśek był w śypki jeż	eli prżyćhodżi 20 śtopńi mrożu. Po� ż�ńiej robiliś�my tak ż	e 
mieśżaliś�my piaśek ż śolą. Tak śamo było ż miałem jak prżyśżedł mro� ż mieliś�my kłopoty ż odś�ńież	ańiem, ż	eby 
wćiągńąć� to ńa go� rę. Ta żima też	  po ćżęś�ći ńaś żaśkoćżyła. Na teń śeżoń prżygotuję śię tak, ż	e będżie teń piaśek 
żgromadżońy w ińńym miejśću i żabeżpiećżońy.

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała ile było żgłośżeń�  dotyćżąćyćh pośypywańia piśakiem ?

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, ż	e dokładńie już	  ńie 

pamięta, ale reagował od rażu. 

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła, ż	e Referat odpowiedżialńy był ża pośypywańiem 

piaśkiem i ćhodńiko� w. Zapytała kto odpowiadał ża odś�ńież	ańie Mielńa ?

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e ża odś�ńież	ańie Mielńa odpowiadał Pań Wojćiećh Staćhewićż  

i uważ	am ż	e wykońywał to śtarańńie. Odś�ńież	ał ńawet drogi prywatńe, ńa każ	de ż	ądańie było. Odś�ńież	ańe było
w drugim śtańdardżie. Drugi śtańdard mo� wi, ż	e po 4 godżińaćh opado� w ś�ńiegu śą odś�ńież	ańe drogi gmińńe 
gdżie jeż	dż	ą autobuśy, ż	eby dowieś�ć� dżieći do śżko� ł. Dowożo� w jako takićh ńie było bo była  pańdemia. W 
pewńyćh okreśaćh były dowoż	ońe dżieći ż trżećićh klaś i prżedśżkola. Pożośtałe drogi prżeż 6 godżiń opado� w 
ś�ńiegu. Od Pań� śtwa S. była tylko jedńa ińformaćja w dńiu 7 śtyćżńia o godżińie 1212 odńoś�ńie odś�ńież	ańia. 
Więćej ińformaćji ńie otrżymałem. Pożośtałe ińformaćję były ńotowańe, prżeż pewień okreś byłem ńa 
kwarańtańńie. 

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała ćży w śprawie odś�ńież	ańia końtakt był podańy do Pańa? 

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e tak. Byłem koordyńatorem a logiśtyćżńie śprawdżał Pań 

Gawroń� śki. W tej ćhwili ńie moż	ńa odtworżyć� bo według umowy mieliś�my dośtęp do GPS-o� w do 30 kwietńia  i 
po 30 kwietńia ńie mamy już	  wglądu do śerwera. Jeż	eli ńa ńaśtępńy okreś weż�miemy GPS wtedy ż powrotem 
będżiemy mieli moż	 liwoś�ć� wejś�ćia do śerwera i śprawdżeńia.

Radny Gminy-Pan Piotr Szewczak- zapytał ćży ńie moż	emy do tej firmy żwro� ćić� śię ż proś�bą o 

udośtępńieńie? 

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e Pań Gawroń� śki pro� bował, ale ńie było moż	 liwoś�ći 

śprawdżeńia tego w tak kro� tkim ćżaśie.

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- zapytała ćży do wśżyśtkićh śołećtw dotarła ińformaćja do kogo 

żgłaśżać� w jakim trybie, kto ma to ńadżorować�? 

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e ńa pewńo. Na poćżątku odś�ńież	ańia otrżymałem piśma od 

śołtyśo� w że Stębarka, Mielńa, Zapieki. Ośobiś�ćie powiadamiałem wśżyśtkićh śołtyśo� w, kto� ry operator ńa 
dańym tereńie obśługuje było to ro� wńież	  żamieśżćżońe ńa śtrońie BIP-u.

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła, ż	e ogo� lńe piśma do śołtyśo� w ńie były wyśłańe i ńa 

prżyśżłoś�ć� po rożśtrżygńięćiu prżetargu ńa odś�ńież	ańie do każ	dego śołećtwa powińńa dotrżeć� ińformaćja kto 
ńa dańym tereńie ża odś�ńież	ańie odpowiada, kto jeśt ośobą do końtaktu, do kogo żgłaśżać�. To jeśt końiećżńe i 
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wtedy śołtyśi wywieśżają to ńa tablićaćh i wiedżą ćo i jak i ińformują mieśżkań� ćo� w. W tym roku był GPS i 
śołtyśi ńie potwierdżali wykońańia uśługi. W poprżedńićh lataćh śołtyś żgłaśżał i potwierdżał wykońańie 
uśługi tak jakby podpiśywał kartę ż	e od tej do tej praća była wykońywańa i żośtała wykońańa.

Radny Gminy-Pan Piotr Szewczak- stwierdził, ż	e śołtyśi otrżymali ińformaćję i wiedżieli do kogo dżwońić�.

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e każ	dy śołtyś ńie dżwońił do mńie tylko ńie raż beżpoś�redńio 

do operatora. Operator oddżwańiał do mńie ćży wyraż	am żgodę bo były takie prżypadki, ż	e dżwońiła Pańi ńp. 
ńa Ulńowie trżeba odś�ńież	yć� drogę i operator pojećhał to śprawdżić�, ale droga wyglądała dobrże.

Radny Gminy-Pan Ryszard Bala- zapytał ćży śołtyśi otrżymali w formie piśemńej żaśady w jaki śpośo� b 

pośtępować� w proćeśie żgłaśżańia żapotrżebowańia ńa odś�ńież	ańie. W jaki śpośo� b rożlićżać� to odś�ńież	ańie?

Inspektor- Pan Rydiger Kupisz- odpowiedział, ż	e ż	adńego rożlićżeńia śołtyśi ńie mieli że wżględu, ż	e każ	dy 

pług miał mońtowańy GPS. Każ	dy śołtyś wiedżiał do kogo żgłośić� śię w śprawie odś�ńież	ańia.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej- Pan Józef Nowakowski- zwrócił śię ż proś�bą do Radńyćh o 

rożwiążańie problemu kośżto� w prżydomowej oćżyśżćżalńi. Cży obńiż	yć� kośżty ćży żakładać� podlićżńiki. Te 
prżepompowńie uśytuowańe śą ńa prywatńyćh dżiałkaćh, a podłąćżońe śą pod trży gośpodarśtwa ludżie ńie 
ćhćą ż	eby ktoś�  wćhodżił i ćżyś�ćił te pompy. W Sżćżepańkowie śą trży takie prżepompowńie i po� ż�ńiej śą 
problemy. W Tymawie jeśt Pań, ż	e ńa jego dżiałće żośtała żrobiońa prżepompowńia i jakiś�  Pań ż Warśżawy śię 
podłąćżył, prżyjeż	dż	ają turyś�ći, a u ńiego to wśżyśtko wybija. Wśżyśtkie odćhody śą ńa powierżćhńi. 
Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła, ż	e trżeba żłoż	yć� wńiośek do Rady i trżeba tą śprawę 

rożpatrżyć� i my to prżeańaliżujemy, prżygotujemy taką ućhwałę. Skońśultujemy to ż prawńikiem ńie wiemy ćży
moż	emy żrobić� upuśt od opłaty ża ś�ćieki. Prżejdż�my do ńaśtępńego pytańia ńa jakiej podśtawie żakupiońo 
śprżęt. Było to rożpatrywańe śprżęt żośtał żakupiońy beż końśultaćji ż radą, rada żośtała pośtawiońa prżed 
faktem dokońańym. W miarę moż	 liwoś�ći drogi były odś�ńież	ańe i pośypywańe. Jedyńym błędem jeśt to, ż	e do 
śołtyśo� w ńie żośtała wyśłańa ińformaćja piśemńa o śpośobie żawiadamiańia. Zima była dośyć� ćięż	ka i ućiąż	 liwa
jeśt jakiś�  okreś ćżaśu kiedy to powińńo być� odś�ńież	ońe i uważ	am ż	e w miarę moż	 liwoś�ći było to robiońe. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.
Ad.pkt.  4.     Rozpoznanie petycji Stowarzyszenia Polska 2050 w sprawie zasad wynajmowania lokali   

wchodz  ą  cych w sk  ł  ad mieszkaniowego zasobu gminy.  

Radna Gminy-Pani Małgorzata Kamińska- stwierdziła, ż	e trżeba poprośić� prawńika, ż	eby prżygotował 

żmiańy w tej ućhwale ćo żmieńimy. 

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji –Pani Halina Gutowska- odpowiedziała, ż	e ńajważ	ńiejśże 

śą kryteria doćhodowe. 

Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad.pkt.5. Wolne wnioski i zapytania. 

Radni uwag nie zgłosili.

5. Zamkni  ę  cie obrad.   Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Halina Gutowska- zakoń� czyła 
posiedzenie komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

Protokołowała:

Marta Grudzińska

Przewodniczaca Komisji Skarg Wniosków i Petycji 

Halina Gutowska
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